

CCMW Montreal, at the request of its longtime member Dr. Sajida Shariff, celebrated **Islamic History Month Canada (IHMC)** on Thursday 19th October with a presentation at the secondary Muslim school, La Synergie, located in NDG, Montreal.

Secondary 3, 4 and 5 students were introduced to the objectives and goals of CCMW before hearing a presentation by Farida Mohamed about Rabia Al Adawiya, a well-known Muslim ascetic and teacher who lived from 717-801 AD, who is also referred to as a Sufi saint.

After the presentation, which was well-received, the students were asked to share their ideas on ways to celebrate IHMC. The suggestions were as follows:

- Showcase the cultures of different Muslims
- Hold a fashion show of traditional apparel worn by various Muslims at the school
- Highlight the history of Al Quds
- Present about the life of Prophet Mohammed (SAW)
- Set up a table somewhere (in a public place, such as a library or community centre) and ask passer-by women and girls to try out a hijab
- Create a project at school where a class of students can write about and present various scientific achievements by Muslims that have impacted our knowledge base.

After the session, Dr. Sajida Shariff informed the students that for IHMC 2024, she will hold a competition at the school during the month of October in order to reward the best presentations, either in an essay or a poster format. She will be offering monetary prizes for the best three. Refreshments were then handed out to each attendee. The students showed their appreciation for the event by thanking the CCMW Montreal members who were present.



Dr. Sajida Shariff, membre de longue date du Conseil canadien de femmes musulmanes (CCFM) Montréal, a organisé une présentation à l'école musulmane secondaire La Synergie le 19 octobre afin de célébrer **le mois de l'Héritage Islamique du Canada**.

Les élèves du secondaire 3, 4 et 5 ont été initiés au CCFM en parcourant les objectifs et les buts de notre organisation. Ensuite Farida Mohamed a poursuivi avec une présentation sur un personnage bien connue dans le monde islamique, notamment Rabia Al Adawiya, qui a vécu de 717 à 801 AD, également une ascète et une érudite musulmane et même reconnue d'être une sainte soufie.

Après la présentation, les étudiants ont été invités à partager leurs idées sur les manières de célébrer l'IHMC. Les propositions étaient les suivantes :

- Mettre en valeur les cultures de différents groupes de musulmans qui vivent au Canada
- Organiser à l'école un défilé de mode de vêtements traditionnels des musulmans
- Présenter l'histoire d'Al Quds
- Parler de la vie du prophète Mohammed (SAW)
- Installer une table dans un lieu public, tel qu'une bibliothèque ou un centre communautaire, et demander aux femmes et aux filles qui passent d'essayer un hijab.
- Créer un projet à l'école où les élèves d'une classe peuvent écrire et présenter diverses réalisations scientifiques des musulmans qui ont eu un impact sur notre base de connaissances.

Pour conclure, Dr. Sajida Shariff a informé les étudiants que pour l'IHMC 2024, elle organiserait un concours à l'école au cours du mois d'octobre prochain afin de récompenser les meilleures présentations, soit sous forme de dissertation ou d'affiche. Elle offrira des prix monétaires aux trois meilleurs. Des rafraîchissements ont ensuite été distribués à chaque participant. Les étudiants ont démontré leur appréciation pour l'événement en remerciant les membres du CCFM Montréal présentes à l'école.